
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 2/2014  Datum: 12. 11. 2014 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  P Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P 
Čermák Jan (Čer) P Havlík Rud. Ing. (Hav) P Málek Jan Ing. (Mál) O/P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

Osadní Výbor LEDEC :  
HOSTÉ :  

 
Program jednání: 
1. Připomínky zastupitelů 
2. Plán porad a zasedání 
3. Obsazení výborů a komisí 
4. Přehled obecních záležitostí 
5. Školská rada při ZŠ Choltice 
6. Probíhající stavební práce – sanktusník, úžlabí na zámku, komín v úžlabí 
7.  Škodní událost v DCHB 

 
Průběh jednání a závěry: 

add 1. Připomínky zastupitelů 

 

Hor: Předána stížnost občanů z Jedousovské ulice na drcení odpadu v prostoru před 
kravínem. Starosta projedná s firmou. 
Čer: Nesvítí lampa veřejného osvětlení č. 108 (firma CITELUM musí po nahlášení 
opravit do 24 hodin závadu, stačí zavolat číslo lampy techniku městyse Pavlu 
Vančurovi).  
FižM: Poslalo CITELUM vyúčtování? Poslalo. 
Aug: Šlo by přidat popelnici na plasty na hřbitov, ke skládce? Na zkoušku bude 
přemístěna jedna z popelnic od vstupu na hřbitov. 

add 2. Plán porad a zasedání 

 

17. 11. 2014 od 19:00 porada na úřadě 
24. 11. 2014 od 18:00 veřejné zasedání v Zámecké restauraci v Cholticích (prioritně: na 
fondu životního prostředí je dotace na kontejnerové auto, je nutné schválit smlouvu) 
26. 11. 2014 od 18:30 porada na úřadě – rozpočet (seznámení s provozním rozpočtem, 
daněmi) 
3. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě – rozpočet (doladění investic, na konci týdne 
vyvěsit) 
8. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě 
15. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě 
22. 12. 2014 od 18:00 veřejné zasedání (schválení rozpočtu) 



Na SMS pozvánky odpovídat pouze v případě omluv. 
Nabídka prohlídky obecních budov – zámek, koupaliště, hasičárna, kravín, technické 
služby apod. – 17. 11. 2014 v 9:00 hodin, sraz u zámku (v úvahu zdravotní středisko, 
domy s chráněnými byty) 

add 3. Obsazení výborů a komisí zastupitelstva městyse Choltice 

 

Předsedkyně finančního výboru Olga Heřmanová oznámila jméno druhého ze členů 
finančního výboru – Miroslava Šupíka. 
Do kontrolního výboru byl doplněn Ing. Rudolf Havlík. 
Byli doplněni členové do komisí:  
Komise stavební – Ing. Miroslav Horák (k Pavlu Vančurovi a Miroslavu Šupíkovi 
doplněn Ing. Hončík) 
Komise pro pořádek a bezpečnost – David Minařík (členové: Pavel Vančura, Jaroslav 
Dušek) 
Komise školská – Mgr. Jan Pavlík (PhDr. Jan Šponer, další místo zůstává volné –         
Ing. Ilona Fialová byla zvolena do školské rady) 
Komise kulturní – Jana Augustinová (členové: Lenka Brožková, Pavel Kváč, další 
členové nedoplněni) 
Komise pro památky – Ing. Marie Fižová (členové: Vendula Fižová, Lukáš Rychtecký) 
Komise sportovní – Jan Čermák (členové: Pavel Kváč, Pavel Kožený nebo Klára 
Kožená) 
Komise sociální a pro informace – Vendula Fižová (Ing. Pavlína Korbelová, Daniel 
Půlpán, doplněn Josef Raba, na návrh starosty doplněna Patricie Vachutková (vítání 
občánků), Jana Koláčná a Hana Kolářová) 
Komise pro životní prostředí – Ing. Rudolf Havlík (členové: Ing. Leoš Tefr, Ing. Jan 
Málek) 
Dotaz Ing. Havlíka na předchozí působení komise pro životní prostředí: Předchozí 
členové komise František Peml, Pavel Perner a Pavel Mňuk řešili především rybniční 
hospodářství, nová komise by se mohla zabývat i odpadovým hospodářstvím. Další 
náplní může být konzultace nad připravovanými projekty – např. revitalizace Marešáku 
a Podrybníčků.  
 
Dotaz Venduly Fižové na komisi pro informaci: Choltický zpravodaj, správa Facebooku 
a webu městyse i zámku Choltice přejdou pod správu komise pro informace. Dojde 
k předání přístupů a zařízení školení na redakční systém webu. Informovanost podléhá 
starostovi. Vše je a bude oficiální platformou městyse Choltice, sloužící ke zveřejňování 
oficiálních stanovisek a zpráv. 
 
Dotaz Ing. Jana Málka na usnesení (zápis) a výpis ze zasedání. Ze zasedání se budou 
dělat vždy obě formy, vyjma prvního, ustavujícího zasedání. 
Dotaz Ing. Jana Málka na práci kontrolního výboru, co vše je v kompetenci. Povětšinou 
výbor kontroloval plnění usnesení zastupitelstva a spolu s FV také hospodaření městyse 
a nakládání s finančními příspěvky v ZŠ, MŠ a spolcích, kterým byl přiznán příspěvek. 
 
Památková komise – za úkol: upgradovat texty o památkách a více prezentovat památky. 
Problém je také s inventurou v kapli, dne 13. 11. bude schůzka. 
  

add 4. Přehled obecních záležitostí 

 

Renesanční (malý) zámek čp. 5: Městys Choltice ve spolupráci s advokátkami zpracoval 
a podal námitku proti závěrům kontroly na čerpání dotace. Úřadem Regionální rady 
nebyla ani jedna námitka akceptována. Městys tedy obdržel platební výměr na vrácení 
7,9 milionu Kč. Je možné podat odvolání na Ministerstvo financí, které má odkladný 
účinek a také je možné požádat o prominutí 75 procent – 5,5 milionu korun, 2,9 milionu 
korun by pak zbývalo městysi uhradit. Na základě dohody s advokátkou městyse JUDr. 



Helenou Vorlovou byla včera podána žádost Úřadu Regionální rady o prominutí 75 
procent, advokátky pracují i na odvolání na Ministerstvo financí (musí být odevzdáno 
prostřednictvím Úřadu Regionální rady do 21. listopadu). V případě neúspěchu je 
možnost jít k soudu, což může být dlouhotrvající záležitost. Zastupitelům bude předána 
odpověď regionální rady. Městys i v případě soudního sporu může žádat o další dotace 
z EU. 
 
V souvislosti s tragickou událostí ve Žďáru nad Sázavou byla starostou a technikem 
městyse za přítomnosti ředitelů škol a zástupce Policie ČR provedena kontrola 
zabezpečení vstupů do školy a školky. Bylo shledáno, že škola je dobře zabezpečena, 
školka nikoliv. Na místě bylo domluveno řešení, které spočívá v instalaci elektronického 
vrátného. O spolupráci byla požádána firma MADEO. Instalace zabezpečení bude stát 
cca třicet tisíc korun. 
 
Městys by se mohl ucházet o dotaci ze SFDI na rekonstrukci chodníku od náměstí sv. 
Trojice – Pardubická – U Pošty – Nádražní. Byla zadána projektová dokumentace, 
kterou zpracovává Ing. Rak. Cena za projektovou dokumentaci včetně inženýrské 
činnosti bude 140 tisíc bez DPH, jde o podklad pro žádost o dotaci. Mimo jiné by vznikl 
nový chodník na levé straně od mostu do ulice Nádražní (je nutné projednat pozemek 
Ing. Horáka u silnice), nový chodník v ulici U Pošty, řešil by se i přechod u DPS čp. 260 
a čtyři zastávky u hřbitova. Realizace by probíhala na dvě etapy.  
 
Trafostanice v Severní ulici – je připravena smlouva o zřízení věcného břemene městyse 
s ČEZem na prostor, kde je umístěna.  
 
Územní studie Z11 v ul. Nádražní za zahradami – požádáno o vypracování ÚS u 
společnosti SURPMO Hradec Králové za cenu 65 tisíc korun. Stavební pozemky jsou 
soukromníků, městys zaplatí pouze územní studii, zasíťování uhradí vlastníci pozemků. 
 
Smlouva na pronájem části zámku – zatím není podepsána, čeká se na schůzku 
právníků, kteří by dořešili sporné body smlouvy. Do konce roku by mělo být dořešeno. 
Nájem je řádně placen dle usnesení zastupitelstva. V případě nedohody by muselo dojít 
k revokaci usnesení.  
 
Louka pod Třešňovkou – prodej louky na zahrady, je hotov geometrický plán. Na 
procházející kanalizaci bude věcné břemeno. Téměř celý pozemek je veden jako 
biokoridor, nesmějí zde být ploty.  
 
Na Kopaninách – je připraven geometrický plán pro směnu pozemků mezi městysem a 
vlastníky, aby mohla vzniknout přístupová cesta pro zahrádky na Třešňovce II. O cestu 
požádal pan Danielka, jeden z vlastníků pozemků. Geometrický plán stál 16 940 Kč, měl 
by být hrazen žadatelem.  
 
DPS 160 – žádost o dotaci na zateplení, výměna oken – nutno řešit, v nejbližší době. 
 
Výstavba a rozšíření sportovních kabin na hřišti – bude řešeno na dalších poradách. 
 
Kroniky městyse Choltice – státní archiv žádá o vrácení kronik, chybí zápisy – bude se 
řešit na příštích poradách. 
 
Vyšetřování Policie ČR ohledně předmětů nedohledaných při inventuře muzea a 
depozitáře probíhá. 
 
Dotace na kontejnerové auto – ve výši 90 %, doplatek městyse ve výši cca 280 tisíc 



korun. 
 
Předaudit hospodaření městyse – proběhla kontrola Finančního odboru Pardubického 
kraje za uplynulých deset měsíců – hospodaření je bez závad. 
 
Severní ulice – dojde k realizaci, projektová dokumentace je hotova. Realizace by měla 
být zařazena za ulice Hellichova a U Školy. 
 

add 5. Školská rada při ZŠ Choltice 

 

Školská rada končí své tříleté volební období. 4. 11. bylo poslední jednání, kdy byla 
projednávána výroční zpráva ZŠ Choltice, všemi hlasy byla schválena, zastupitelstvem 
bude schvalována v prosinci. 10. listopadu si své zástupce zvolili pedagogičtí pracovníci 
a rodiče. Za rodiče byly zvoleny Ing. Ilona Fialová a Markéta Kolářová, za učitele   
Mgr. Iva Sedláčková a Mgr. Ivana Benešová. Za zřizovatele bude třeba zvolit dva nové 
zástupce. Oslovena Petra Joštová – odmítla, osloven Jiří Zelenka – nabídku přijal, 
oslovena Mgr. Olga Havlíková – nabídku přijala, bude oslovena ještě Mgr. Zuzana 
Dušková. Mgr. Jan Pavlík již ve školské radě působit z časových důvodů nechce. 
 

add 6. Probíhající stavební práce – sanktusník, úžlabí na zámku, komín v úžlabí 

 

Sanktusník na hřbitově je hotov – cena je 196 tisíc korun. 96 tisíc korun je dotace, cena 
za oplechování 130 tisíc. 
 
Úžlabí na zámku – probíhá II. etapa – výměna a doplnění krytiny, výměna krovových 
prvků a část žlabu. Městys získal od MK ČR dotaci ve výši 195 tisíc korun je dotace 
z havarijního fondu, 450 tisíc jsou celkové náklady. 
 
Komín na zámku ve vnitřním úžlabí – byla zjištěna závada na oplechování, nateklo do 
depozitáře. Náklady na opravu 20-30 tisíc.  
 
Dokončuje se prořezávání lip – odváží se do drtičky do bývalého kravína v Jedousovské 
ulici. Odvoz a likvidace je firmou prováděna zdarma. 

 
add 7. Škodní událost 

V červnu letošního roku došlo k destrukci záchodové hadičky v bytě p. Říčařové. Nateklo 
i do obecních prostor, nateklo i do kadeřnictví p. Slezákové. Škody v obecních prostorách 
byly pojišťovnou uznány, škody p. Slezákové jsou ve výši 10 tisíc korun, ale nebyly 
pojišťovnou uznány. Návrh: uhradit p. Slezákové výmalbu (4 350 Kč) a vysoušeč zdi. 
Upozornit nájemníky DPS a DCHB, aby se pojistili. 
 

Zapsala: Vendula Fižová 
 


